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Agra Březnice a.s.

Ing. Rostislav Novotný
hlavní zootechnik

1

Počet chovaných kusů ČESTR
1 600 ks
Délka dosavadní praxe v chovu skotu
40 let
Zkušenosti se Svazovými orgány
Jsem členem současné Rady Svazu.

Jaké hlavní cíle by podle Vás mělo mít šlechtění plemene 
ČESTR  v následujících 5–10 letech?
Zaměření na prodloužení dlouhověkosti dojnic.

Jaké vlastnosti považujete za klíčové při výběru plemenných býků pro Váš chov? 
Utváření vemen a končetin.

Jaké výzvy v chovu českého strakatého skotu považujete v současnosti za
nejzásadnější? 
Vynikající mléčná a masná užitkovost.

Jak vnímáte roli Svazu při podpoře chovatelů (např. poradenství, podpora inovací,
ochrana zájmů chovatelů)? 
Zastupování chovatelů při vyjednávání s nadřízenými orgány.



Agro Liboměřice a.s.

Jiří Vrzáček
předseda představenstva a ředitel společnosti
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Počet chovaných kusů ČESTR
2 250 ks
Délka dosavadní praxe v chovu skotu
33 let
Zkušenosti se Svazovými orgány
Zastupuji v Radě Svazu naši akciovou společnost od roku 2023.

Jaké hlavní cíle by podle Vás mělo mít šlechtění plemene 
ČESTR  v následujících 5–10 letech?
Hlavním cílem šlechtění by mělo být zlepšení zdraví, reprodukce a dlouhověkosti.

Jaké vlastnosti považujete za klíčové při výběru plemenných býků pro Váš chov? 
Důraz dáváme na vemena, končetiny a porody.

Jaké výzvy v chovu českého strakatého skotu považujete v současnosti za
nejzásadnější? 
Při současných cenách je to samozřejmě množství mléka jeho kvalita a také přírůstek u vykrmovaných
býků, ale k tomu všemu potřebujeme dobré zaměstnance. Proto je podle mě nejzásadnější výzvou dostat
mladé lidi k zemědělství, a to zejména k chovu skotu. Bez kvalitních zootechniků, stájníků, dojičů, ale              
i inseminátorů a veterinářů jsou jakékoliv výzvy dost omezené.

Jak vnímáte roli Svazu při podpoře chovatelů (např. poradenství, podpora inovací,
ochrana zájmů chovatelů)? 
Jako zásadní. Poradenství a podpora chovatelů červenostrakatého skotu je podle mě tou hlavní úlohou
Svazu.



Jiří Rulc
místopředseda představenstva, hlavní zootechnik

AGROCHOV SOBOTKA a.s. 3

Počet chovaných kusů ČESTR
3 130 ks
Délka dosavadní praxe v chovu skotu
43 let
Zkušenosti se Svazovými orgány
Jsem členem současné Rady Svazu.

Jaké hlavní cíle by podle Vás mělo mít šlechtění plemene 
ČESTR  v následujících 5–10 letech?
Zdraví, bezproblémový odchov.

Jaké vlastnosti považujete za klíčové při výběru plemenných býků pro Váš chov? 
Kombinovaný typ - mléko + maso.

Jaké výzvy v chovu českého strakatého skotu považujete v současnosti za
nejzásadnější? 
Automatizace v chovu dojnic.

Jak vnímáte roli Svazu při podpoře chovatelů (např. poradenství, podpora inovací,
ochrana zájmů chovatelů)? 
Kromě šlechtění a rozvoje českého strakatého skotu zajišťuje úkoly, které není schopen zařídit stát a Mze.



Pavel Václav Chrtek
hlavní zootechnik

AGROCHOV STARÁ 
PAKA a.s.
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Počet chovaných kusů ČESTR
1 900 ks
Délka dosavadní praxe v chovu skotu
29 let
Zkušenosti se Svazovými orgány
Zatím žádné.

Jaké hlavní cíle by podle Vás mělo mít šlechtění plemene 
ČESTR  v následujících 5–10 letech?
Přežít a předat zkušenosti v chovu mléčného skotu dál, samozřejmě užitkovost, zdraví, ....

Jaké vlastnosti považujete za klíčové při výběru plemenných býků pro Váš chov? 
Užitkovost, bezrohost, mléko A2A2, dlouhověkost, zdraví.

Jaké výzvy v chovu českého strakatého skotu považujete v současnosti za
nejzásadnější? 
Zdravotní problémy, výživa, ekonomika, životní prostředí, pracovní síla ...

Jak vnímáte roli Svazu při podpoře chovatelů (např. poradenství, podpora inovací,
ochrana zájmů chovatelů)? 
Poradenství.



Ing. Stanislav Dvořák
předseda představenstva

DVP, družstvo Pyšel 5

Počet chovaných kusů ČESTR
890 ks
Délka dosavadní praxe v chovu skotu
29 let
Zkušenosti se Svazovými orgány
Člen Rady Svazu, místopředseda Rady Svazu.

Jaké hlavní cíle by podle Vás mělo mít šlechtění plemene 
ČESTR  v následujících 5–10 letech?
Zaměření se na udržení statusu kombinovaného plemene (složky mléka a zdravotní stav).

Jaké vlastnosti považujete za klíčové při výběru plemenných býků pro Váš chov? 
Utváření vemene a postavení struků důležité pro robotické dojení.

Jaké výzvy v chovu českého strakatého skotu považujete v současnosti za
nejzásadnější? 
Rozšíření výběru nabídky plemenných býků z důvodu stoupající příbuznosti.

Jak vnímáte roli Svazu při podpoře chovatelů (např. poradenství, podpora inovací,
ochrana zájmů chovatelů)? 
Informační kanál, inovace - plošná genotypizace, hájení zájmů chovatelů.



Ing. Stanislav Studený
Vedoucí živočišné výroby

GenAgro Říčany, a. s. 6

Člen Rady Svazu, Zastupuji Svaz v představenstvu AK.

Počet chovaných kusů ČESTR
2 100 ks
Délka dosavadní praxe v chovu skotu
36 let
Zkušenosti se Svazovými orgány

Jaké hlavní cíle by podle Vás mělo mít šlechtění plemene 
ČESTR  v následujících 5–10 letech?
Zaměřit se na více českých býků v reprodukci, zvýšení obsahu složek v mléce.

Jaké vlastnosti považujete za klíčové při výběru plemenných býků pro Váš chov? 
Prověření na potomstvu.

Jaké výzvy v chovu českého strakatého skotu považujete v současnosti za
nejzásadnější? 
Lepší zpracování dat a prezentace ČESTRU jako TOP plemene nejen v ČR.

Jak vnímáte roli Svazu při podpoře chovatelů (např. poradenství, podpora inovací,
ochrana zájmů chovatelů)? 
Máme rezervy, které je třeba výrazně zlepšit.



Ing. Helena Hrdličková
hlavní zootechnik - manažer ŽV

KOOPRODUKT a.s. 7

Počet chovaných kusů ČESTR
1 700 ks
Délka dosavadní praxe v chovu skotu
20 let
Zkušenosti se Svazovými orgány
Zatím žádné.

Jaké hlavní cíle by podle Vás mělo mít šlechtění plemene 
ČESTR  v následujících 5–10 letech?
Toto je otázka velmi individuální a zároveň velmi všeobecná. Je nutno posoudit, jaké stádo mám a jaký
následný koncept chci zvolit. Ale pokud bych měla něco vyzdvihnout, tak zdraví. Zdravé zvíře,
vybalancovaná výživa, welfare na míru a funkčně nastavený managment stáda, je rozhodující, zda jsem
úspěšný či neúspěšný chovatel.

Jaké vlastnosti považujete za klíčové při výběru plemenných býků pro Váš chov? 
V současné době A2A2 - v této volbě vnímám budoucí obchodní potenciál, v souvislosti s různými
intolerancemi na mléko. Samozřejmě s přihlédnutím na užitkovost, složky, postavení struků, upnutí
vemene, končetiny a zdraví. Prozatím mne toto rozhodnutí nikterak nelimituje ve výběru býků.

Jaké výzvy v chovu českého strakatého skotu považujete v současnosti za
nejzásadnější? 
Udržitelnost českého strakatého skotu v konkurenci s holštýnským plemenem v souvislosti se zvýšeným
počtem robotických farem.

Jak vnímáte roli Svazu při podpoře chovatelů (např. poradenství, podpora inovací,
ochrana zájmů chovatelů)? 
Informovanost pro chovatele na odborné, komplexní, ale zároveň praktické úrovni. Spousta komerčních
firem na chovatelích zbytečně vydělává, aniž je to nezbytně nutné, v zájmu zlepšení výsledků chovu.



Václav Hryzlík
hlavní zootechnik

NAHOŘANSKÁ a.s. 8

Počet chovaných kusů ČESTR
960 ks
Délka dosavadní praxe v chovu skotu
42 let
Zkušenosti se Svazovými orgány
členství v Radě svazu od r. 2008

Jaké hlavní cíle by podle Vás mělo mít šlechtění plemene 
ČESTR  v následujících 5–10 letech?
Dlouhověkost krav.

Jaké vlastnosti považujete za klíčové při výběru plemenných býků pro Váš chov? 
GZW, vemena, složky.

Jaké výzvy v chovu českého strakatého skotu považujete v současnosti za
nejzásadnější? 
Udržení zdravotního stavu od nebezpečných nákaz. (SLAK, KHO)

Jak vnímáte roli Svazu při podpoře chovatelů (např. poradenství, podpora inovací,
ochrana zájmů chovatelů)? 
Role Svazu je velmi důležitá, v mnohém i úspěšná, ale zřejmě to tak nevnímají všichni. Asi je potřeba zvýšit
osvětu. Mám tím na mysli nízkou účast členů na členských shromážděních v posledních letech.



Ing. Lenka Hořínková
hlavní zootechnik

PROAGRO Radešínská 
Svratka a.s.
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Počet chovaných kusů ČESTR
1 930 ks
Délka dosavadní praxe v chovu skotu
12 let
Zkušenosti se Svazovými orgány
Zdravotní komise.

Jaké hlavní cíle by podle Vás mělo mít šlechtění plemene 
ČESTR  v následujících 5–10 letech?
Zvyšování mléčné užitkovosti při zachování vysokého obsahu složek, posilování masné užitkovosti,
šlechtění v rámci zlepšování zdraví (odolnost vůči mastitidám, metabolickým onemocněním a poruchám
chodivosti ) a samozřejmě dlouhověkost.

Jaké vlastnosti považujete za klíčové při výběru plemenných býků pro Váš chov? 
Složky, množství mléka, bezrohost, FW, GZW, rozmístění struků, porody, končetiny.

Jaké výzvy v chovu českého strakatého skotu považujete v současnosti za
nejzásadnější? 
Ekonomická udržitelnost, udržení zdravotního stavu, společenský tlak na zlepšování životních podmínek
zvířat a snižování spotřeby antibiotik.

Jak vnímáte roli Svazu při podpoře chovatelů (např. poradenství, podpora inovací,
ochrana zájmů chovatelů)? 
Svaz by měl sehrávat klíčovou roli v propojení chovatelů se všemi institucemi, které se podílejí na chovu
našeho plemene. Tím by měl napomáhat efektivnějšímu řešení problémů, které chovatele zatěžují. Vedle
řešení aktuálních výzev by se měl také zaměřit na modernizaci některých zastaralých postupů                
a podporovat větší otevřenost vůči inovacím.



Marian Bílý, MBA
předseda představenstva, hlavní zootechnik

Výrobně-obchodní družstvo 
se sídlem v Kámeně
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Počet chovaných kusů ČESTR
2 140 ks
Délka dosavadní praxe v chovu skotu
35 let
Zkušenosti se Svazovými orgány
Předseda, místopředseda, člen Rady Svazu.

Jaké hlavní cíle by podle Vás mělo mít šlechtění plemene 
ČESTR  v následujících 5–10 letech?
Udržet vynikající výsledky plemene ČESTR v porovnání s chovateli plemene Fleckvieh v EU.

Jaké vlastnosti považujete za klíčové při výběru plemenných býků pro Váš chov? 
Mléko, maso, vemeno, exteriér.

Jaké výzvy v chovu českého strakatého skotu považujete v současnosti za
nejzásadnější? 
Prosadit se v systému DAC, produkovat špičkové plemenné býky a jalovice, pokračovat v projektu Cattle
Genom.

Jak vnímáte roli Svazu při podpoře chovatelů (např. poradenství, podpora inovací,
ochrana zájmů chovatelů)? 
Svaz zastupuje chovatele nejen v oblasti šlechtění, ale i v komunikaci s MZe, SZIF, PGRLF a SVS. Jsem
velmi rád, že náš Svaz se postavil za chovatele i v nepříjemných kauzách kolem týrání zvířat a velmi aktivní
jsme byli i v ochraně ČR před zavlečením nebezpečné nákazy SLAK ze Slovenska a Maďarska.



Klára Ptáčková
zootechnik

Výrobně-obchodní družstvo
Zdislavice
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Počet chovaných kusů ČESTR
1 057 ks
Délka dosavadní praxe v chovu skotu
9 let
Zkušenosti se Svazovými orgány
Zatím žádné.

Jaké hlavní cíle by podle Vás mělo mít šlechtění plemene 
ČESTR  v následujících 5–10 letech?
Hlavními cíli by mělo být zvýšení užitkovosti, jak mléčné tak masné, při zachování dobrého zdravotního
stavu. Důležité je také zlepšení plodnosti a reprodukčních ukazatelů nebo posílení dlouhověkosti.

Jaké vlastnosti považujete za klíčové při výběru plemenných býků pro Váš chov? 
Za klíčové vlastnosti považuji skloubení vysoké mléčné užitkovosti, zdraví vemene, exteriéru. Dále také
sleduji plodnost dcer, dobrý průběh porodů, důležitá je také dlouhověkost potomstva.

Jaké výzvy v chovu českého strakatého skotu považujete v současnosti za
nejzásadnější? 
Největšími výzvami je především zajištění ekonomiky chovu, vzhledem k nárůstu cen za krmení, energie,
udržení zdraví bez nadměrného používání antibiotik. Důležitou roli hraje i genetická rozmanitost a konku-
rence schopnost nejen v mezinárodním měřítku.

Jak vnímáte roli Svazu při podpoře chovatelů (např. poradenství, podpora inovací,
ochrana zájmů chovatelů)? 
Roli Svazu vnímám jako důležitou. Poskytuje chovatelům odborné poradenství, organizuje různé akce         
a napomáhá v zavádění nových věcí do praxe. Také zastupuje zájmy chovatelů, čímž přispívá ke stabilitě
a rozvoji celého odvětví.



Ing. Josef Mrtka
místopředseda představenstva - ředitel

Zemědělská a.s. 
Horní Bradlo
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Počet chovaných kusů ČESTR
985 ks
Délka dosavadní praxe v chovu skotu
28 let
Zkušenosti se Svazovými orgány
Člen Rady Svazu.

Jaké hlavní cíle by podle Vás mělo mít šlechtění plemene 
ČESTR  v následujících 5–10 letech?
Bezrohost, zlepšení mléčné užitkovosti, mléčné žlázy, zdraví, zvýšení množství mléčných složek.

Jaké vlastnosti považujete za klíčové při výběru plemenných býků pro Váš chov? 
Hodnota indexu GZW, utváření mléčné žlázy, množství a procentuální zastoupení mléčných složek, bezro-
host, dobré končetiny.

Jaké výzvy v chovu českého strakatého skotu považujete v současnosti za
nejzásadnější? 
Udržení ekonomické udržitelnosti chovu při rostoucích nákladech, přizpůsobení chovu klimatickým
změnám, motivace mladé generace k pokračovaní v chovu, modernizace a zavádění nových technologií
do chovu.

Jak vnímáte roli Svazu při podpoře chovatelů (např. poradenství, podpora inovací,
ochrana zájmů chovatelů)? 
Svaz by měl zajistit chovatelům poradenství v chovu (šlechtění, reprodukce atd.), podpořit odbyt
plemenných zvířat, pomoci s ochranou zájmů chovatelů.



Ing. Jan Petřík
ředitel společnosti

Zemědělská akciová 
společnost Koloveč
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Počet chovaných kusů ČESTR
2 555 ks
Délka dosavadní praxe v chovu skotu
21 let
Zkušenosti se Svazovými orgány
Člen Rady Svazu (10 let).

Jaké hlavní cíle by podle Vás mělo mít šlechtění plemene 
ČESTR  v následujících 5–10 letech?
Zlepšení zdraví, reprodukce, mléčné užitkovosti ve složkách, aby se vše projevilo v dlouhověkosti.

Jaké vlastnosti považujete za klíčové při výběru plemenných býků pro Váš chov? 
Dlouhověkost, zdraví, reprodukci, vemeno, končetiny, složky, mléčná užitkost.

Jaké výzvy v chovu českého strakatého skotu považujete v současnosti za
nejzásadnější? 
Aby se celkově produkce mléka, masa a plemenných zvířat udržela nebo si dále zvyšovala postavení         
v zemědělství. Prokázat výhody chovu plemene proti holštýnskému skotu, který začíná dominovat a tím
plemeno propagovat u chovatele.

Jak vnímáte roli Svazu při podpoře chovatelů (např. poradenství, podpora inovací,
ochrana zájmů chovatelů)? 
Pomáhat chovatelům ve všech možných situacích a chránit jejich zájmy v této nelehké době.



předseda představenstva
Ing. Luděk Homoláč, Ph.D.

Zemědělská akciová 
společnost Mžany, a.s.
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Počet chovaných kusů ČESTR
1 510 ks
Délka dosavadní praxe v chovu skotu
22 let
Zkušenosti se Svazovými orgány
Člen Rady Svazu od roku 2022, Zemědělský svaz ČR - představenstvo

Jaké hlavní cíle by podle Vás mělo mít šlechtění plemene 
ČESTR  v následujících 5–10 letech?
Zdraví,  reprodukce, zlepšení užitkovost.

Jaké vlastnosti považujete za klíčové při výběru plemenných býků pro Váš chov? 
GZW, končetiny, tuk, bílkovina, užitkovost.

Jaké výzvy v chovu českého strakatého skotu považujete v současnosti za
nejzásadnější? 

Genotypizace chovu, od více chovatelů, tj. zapojit do genomiky chovu více chovatelů,
inovace - ve spolupráci s ČMSCH, a.s.,
podpora chovu ze strany MZe ve spojitosti Green deal.

Jak vnímáte roli Svazu při podpoře chovatelů (např. poradenství, podpora inovací,
ochrana zájmů chovatelů)? 
Svaz by měl především podporovat a zavádět inovace a snažit se intenzivně prezentovat kroky, které
dělají chovatelé v zahraničí a přinášejí jim výsledky. Měl by intenzivně spolupracovat se všemi podniky        
a organizacemi, které pojí chov skotu a produkce z něj.



Bc. Jakub Fukal
předseda představenstva

Zemědělské družstvo
Kožichovice, družstvo
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Počet chovaných kusů ČESTR
1 350 ks
Délka dosavadní praxe v chovu skotu
15 let
Zkušenosti se Svazovými orgány
Zatím žádné.

Jaké hlavní cíle by podle Vás mělo mít šlechtění plemene 
ČESTR  v následujících 5–10 letech?
Zlepšení vemene a končetin, bezrohost.

Jaké vlastnosti považujete za klíčové při výběru plemenných býků pro Váš chov? 
Nadprůměrné hodnoty u končetin, vemene a zlepšovatel složek mléka. U jalovic je brán zřetel na snadné
porody.

Jaké výzvy v chovu českého strakatého skotu považujete v současnosti za
nejzásadnější? 
Genomická selekce, popularizace chovu skotu u neodborné veřejnosti a ve školách.

Jak vnímáte roli Svazu při podpoře chovatelů (např. poradenství, podpora inovací,
ochrana zájmů chovatelů)? 
Svaz by měl především podporovat a zavádět inovace a snažit se intenzivně prezentovat kroky, které
dělají chovatelé v zahraničí a přinášejí jim výsledky. Měl by intenzivně spolupracovat se všemi podniky        
a organizacemi, které pojí chov skotu a produkce z něj. 



Ing. Roman Sadílek
předseda představenstva, předseda družstva

Zemědělské družstvo 
Nová Ves - Víska
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Počet chovaných kusů ČESTR
1  100 ks
Délka dosavadní praxe v chovu skotu
34 let
Zkušenosti se Svazovými orgány
Členství v Revizní komisi, členství v Radě Svazu.

Jaké hlavní cíle by podle Vás mělo mít šlechtění plemene 
ČESTR  v následujících 5–10 letech?
Mezi hlavní cíle plemene dle mého názoru by mělo být zdraví, při jehož dosažení se lepší i ostatní
ukazatele, užitkovost, reprodukce atd.

Jaké vlastnosti považujete za klíčové při výběru plemenných býků pro Váš chov? 
Vysoké plememené hodnoty.

Jaké výzvy v chovu českého strakatého skotu považujete v současnosti za
nejzásadnější? 
Jako největší výzvu v chovu českého strakatého skotu považuji zlepšení zdravotního stavu.

Jak vnímáte roli Svazu při podpoře chovatelů (např. poradenství, podpora inovací,
ochrana zájmů chovatelů)? 
Svaz má v podpoře chovatelů důležitou roli, například v podpoře šlechtění, (CATTLE GENOM - podpora
plošného genotypování).



Ing. Kristýna Kubešová
hlavní zootechnik

Zemědělské družstvo Nové 
Město na Moravě, družstvo
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Počet chovaných kusů ČESTR
2 225 ks
Délka dosavadní praxe v chovu skotu
15 let
Zkušenosti se Svazovými orgány
1 rok členství v Radě Svazu.

Jaké hlavní cíle by podle Vás mělo mít šlechtění plemene 
ČESTR  v následujících 5–10 letech?
Zlepšení zdraví a reprodukce.

Jaké vlastnosti považujete za klíčové při výběru plemenných býků pro Váš chov? 
Vemeno (rozmístění a délka struků), rámec.

Jaké výzvy v chovu českého strakatého skotu považujete v současnosti za
nejzásadnější? 
Vrátit české strace odolnost vůči nemocem.

Jak vnímáte roli Svazu při podpoře chovatelů (např. poradenství, podpora inovací,
ochrana zájmů chovatelů)? 
Snaží se pomáhat chovatelům, vyzdvihla bych letošní perfektně zpracované informace o SLAKu na
webových stránkách. Podporuje inovace, zapojuje mládež, což je super, protože o mladé lidi je u krav
nouze.



Bc. Vlastimil Procházka
předseda představenstva

Zemědělské družstvo 
Opařany

18

Počet chovaných kusů ČESTR
1  100 ks
Délka dosavadní praxe v chovu skotu
15 let
Zkušenosti se Svazovými orgány
Členství v Radě Svazu.

Jaké hlavní cíle by podle Vás mělo mít šlechtění plemene 
ČESTR  v následujících 5–10 letech?
Zdraví, dlouhověkost.

Jaké vlastnosti považujete za klíčové při výběru plemenných býků pro Váš chov? 
Zdravotní stav, užitkovost, dlouhověkost.

Jaké výzvy v chovu českého strakatého skotu považujete v současnosti za
nejzásadnější? 
Robotika – nahrazení lidské práce, obhájení živočišné produkce v dnešní společnosti.

Jak vnímáte roli Svazu při podpoře chovatelů (např. poradenství, podpora inovací,
ochrana zájmů chovatelů)? 
Ochrana zájmů chovatelů, předávání informací.



Ing. Jiří Koš
zootechnik

Zemědělské družstvo 
Trstěnice
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Počet chovaných kusů ČESTR
1  440 ks
Délka dosavadní praxe v chovu skotu
19 let
Zkušenosti se Svazovými orgány
Členství v RPK.

Jaké hlavní cíle by podle Vás mělo mít šlechtění plemene 
ČESTR  v následujících 5–10 letech?
Zaměření na vlastnosti, které můžou mít vliv na využití plemene v robotizovaných provozech.

Jaké vlastnosti považujete za klíčové při výběru plemenných býků pro Váš chov? 
Končetiny, vemena, fitness, rámec, mléčná užitkovost.

Jaké výzvy v chovu českého strakatého skotu považujete v současnosti za
nejzásadnější? 
Automatizace, robotizace.

Jak vnímáte roli Svazu při podpoře chovatelů (např. poradenství, podpora inovací,
ochrana zájmů chovatelů)? 
Výše jmenované, plus včasné poskytování informací.



Ing. Vladimír Kropáček
jednatel společnosti

ZVS Nemyšl spol. s r.o. 20

Počet chovaných kusů ČESTR
200 ks
Délka dosavadní praxe v chovu skotu
35 let
Zkušenosti se Svazovými orgány
Členství v Radě Svazu.

Jaké hlavní cíle by podle Vás mělo mít šlechtění plemene 
ČESTR  v následujících 5–10 letech?
Zdraví, dlouhověkost.

Jaké vlastnosti považujete za klíčové při výběru plemenných býků pro Váš chov? 
Končetiny, robotické dojení - tloušťka a délka struků, mléčná užitkovost.

Jaké výzvy v chovu českého strakatého skotu považujete v současnosti za
nejzásadnější? 
Vylepšit pohled na chov skotu u veřejnosti.

Jak vnímáte roli Svazu při podpoře chovatelů (např. poradenství, podpora inovací,
ochrana zájmů chovatelů)? 
Poradenství, ochrana zájmů.


